
 1 

P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.3.3.2018 

 posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku  

 odbytego w dniu 21 marca 2018 roku.  
 

 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała stażysta Wydziału Strategii i Rozwoju – Urszula Olszewska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska,  

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – 

Ewa Zalewska – Drozd, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska, 

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny – Katarzyna Dryl – Nerkowska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie Komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Diagnoza problemów zdrowotnych dzieci i młodzieży. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.2.2018 nie wniesiono. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.2.2018 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 20 lutego 2018 roku. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Diagnoza problemów zdrowotnych dzieci i młodzieży. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – Ewa 

Zalewska – Drozd 

przedstawiła informacje na temat: diagnozy problemów zdrowotnych dzieci i młodzieży  

w Gminie Olecko – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, jaka jest dynamika wydawania orzeczeń dotyczących stopnia niepełnosprawności  

i schorzeń w porównaniu z rokiem 2015 i 2016. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – Ewa 

Zalewska – Drozd 

odpowiedziała, że nie sprawdzała tego w tych latach. Takie informacje można uzyskać  

w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej oraz w Powiatowym Centrum do Spraw Orzekania 

Niepełnosprawności. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

powiedziała, że uczy klasę terapeutyczną i tym się interesuje. Śledzi orzeczenia i opinie. 

Wykładowcy twierdzą, że będzie to pół na pół np. ilość dzieci ze specyficznymi trudnościami 

w uczeniu się. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

powiedział, że niektórzy rodzice nie zdają sobie sprawy, że posyłając dziecko do poradni  

w przyszłości może to mieć negatywny skutek. Gdyż starając się o pracę w policji lub wojsku 

może zdyskwalifikować go z powodu tego, że w dzieciństwie uczęszczał do poradni i miał 

wydane orzeczenie np. o dysleksji. Przy niektórych zawodach jest to sprawdzane. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski  

dodał, że również sprawdzane są zwolnienia z wf-u. Starając się o przyjęcie do służb 

mundurowych mogą zostać nie przyjęci. Były przypadki, że uczniowie klas 3 kończąc szkołę 

średnią przychodzili, aby przeprowadzić egzamin, ponieważ odmówiono im przyjęcia np. do 

pracy w straży granicznej. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

powiedziała, że ma dwoje uczniów z dysleksją, którzy studiują na politechnice 

skomplikowany kierunek. Dysleksja nie jest problemem. Uczniowie ci jedynie wolniej 

pracują. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

uważa, że wszystko zaczyna się od rodziców, którzy dają dziecku przyzwolenie na to, aby np.  

z powodu kataru, czy bólu głowy, nie ćwiczyło na zajęciach wf-u. Kilkanaście lat temu nie 

było takich przypadków. 

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

przedstawiła informację na temat problemów zdrowotnych dzieci i młodzieży – treść  

w załączeniu do protokołu. 

Powiedziała, że wady postawy związane są z nieodpowiednim trybem życia. W naszych 

szkołach funkcjonowała kiedyś gimnastyka korekcyjna, ale została zaniechana. Jest to wielka 

krzywda, ponieważ na bilansie 6-latka, okazuje się, że dziecko ma krzywe nogi. 

Przeprowadza się wtedy całą edukację zdrowotną m.in. trzeba podawać dziecku witaminę  

D3, dziecko musi siadać po turecku oraz więcej się ruszać. Gdy dziecko idzie do szkoły 

rodzic oczekuje, że szkoła zdejmie z nich cały obowiązek i się nim zajmie. Dzieci powinny 
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chodzić na gimnastykę korekcyjną, ale tej gimnastyki nigdzie nie ma. Co w takiej sytuacji,  

z takim dzieckiem zrobić, skoro ortopeda jeszcze nie widzi w nim takiej wady, która 

wymagałby leczenia ortopedycznego. Dla ortopedy oznacza to operację, a nie leczenie 

zachowawcze, czyli gimnastykę. Poddała pod rozwagę wprowadzenie gimnastyki korekcyjnej 

w szkołach. Widzi to na przykładzie swojego dorosłego dziecka, które miało krzywe nogi,  

a dzięki gimnastyce zostały one wyćwiczone. Dziecko w wieku 10 lat, przychodząc na 

kolejny bilans, ma jeszcze bardziej koślawe nogi. Zaczyna się również nadwaga u dzieci 

przez siedzący tryb życia. Zmieniło się nasze społeczeństwo i nie widać dzieci na 

podwórkach. Jeżeli chodzi o basen, to część rodziców ma obiekcje, aby puszczać je na basen 

ze względu na grzybicę, czy też infekcje dróg moczowych.  

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny – Katarzyna Dryl – Nerkowska  

powiedziała, że jest nadzór nad wodą. 

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

oznajmiła, że dzieci jednak chorują. Najwidoczniej nie jest ona do końca taka czysta. Każda 

forma aktywności jest wskazana u młodego człowieka, dlatego trzeba w tym pomóc szkołom  

i rodzicom, ponieważ wady postawy to największy problem. Przy wadach wzroku mówi się  

o tym, że jeżeli człowiek jest aktywny fizycznie to korygują się te wady, jeżeli są nieduże. 

Wysiłek fizyczny zwiększa wartości poznawcze, czyli wpływa na rozwój mózgu. Jeżeli ktoś 

intensywnie uczy się do egzaminu to zaleca się wysiłek fizyczny, ponieważ pojemność 

mózgu wzrasta i jest to korzystne. Przeplatanie tego wszystkiego jest jak najbardziej 

wskazane. Wady słuchu są najrzadziej spotykane i występują u 10% dzieci, ponieważ rodzice  

i szkoła w porę je wykrywają. Wada wymowy pojawia się, gdy wychodzą stałe zęby.  

Do 13 roku życia leczenie ortodontyczne w Polsce jest bezpłatne. W ramach tego dziecko 

otrzymuje wyjmowany aparat na zęby. Natomiast powyżej 13 roku życia, kiedy pojawia się 

stałe uzębienie za wszystko trzeba płacić. Nie jesteśmy w stanie zmienić społeczeństwa, ale 

wprowadzić gimnastykę korekcyjną i przeznaczyć na to środki można zawsze. Kiedyś tego 

typu zajęcia prowadzili nauczyciele wychowania fizycznego. Teraz jest dużo wykształconych 

młodych rehabilitantów, którzy dodatkowo szukają zajęcia. Obecnie dzieci kierowane są 

prywatnie na fitness, aby mogły poćwiczyć. Zaleca się, aby skorzystać z wyuczonych 

ćwiczeń, czyli najpierw ktoś musi to pokazać, a później takie ćwiczenia można wykonywać  

w domu. Można również wyedukować rodzica. Nie jest możliwe, aby państwowa służba 

zdrowia prowadziła taką profilaktykę, jest jedynie informacja dla rodzica, że dziecko ma 

wadę i ona się rozwija, więc można ją jeszcze skorygować. Rodzice są bezradni i nie mają, 

gdzie się zwrócić. Ortopeda nie widzi wady stałej w związku z czym, nie wymaga leczenia 

ortopedycznego, a jedynie rehabilitacyjnego. Dostała informacje od dyrektora 

Środowiskowego Domu Pomocy, aby kierować do nich pacjentów niepełnosprawnych, 

ponieważ posiadają oni środki i personel, który zajmie się tymi osobami. Nad dziećmi, które 

mają dysleksję lub dysortografię trzeba pracować. Jest coraz mniej wydawanych zaświadczeń 

związanych z dysgrafią i dysleksją. Gdy są początki tych wad nauczyciele wypracowują  

to z dziećmi. Osoby takie później zdają maturę i kończą studia i nie jest to przeszkoda  

w ich dalszym kształceniu się. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej – Ewa 

Zalewska – Drozd 

powiedziała, że warto zwrócić uwagę rodzicom na tę edukację, ponieważ gdyby dzieci brały 

czynny udział w zajęciach wf-u, to może wad postawy byłoby mniej. 

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

stwierdziła, że może dla dzieci zajęcia z wychowania fizycznego są nieciekawe. 
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Członek Komisji – Robert Smyk 

powiedział, że nie zgadza się z tym, że lekcje wf-u są nieatrakcyjne. Równie dobrze  

99% uczniów powie, że dla nich matematyka jest nie potrzebna. 

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

powiedziała, że była ogólnopolska akcja na temat rozwoju  fizycznego u dzieci i skończyły 

się wtedy zaświadczenia od lekarza. Nie wystawiano zaświadczeń i dzieci musiały chodzić na 

lekcje wf-u. Obecnie występuje presja dziecka na rodzica. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

dodała, iż gdyby dano rodzicom możliwość, aby dziecko zwolnić np. z matematyki, czy 

fizyki, to niektórzy rodzice by z tego skorzystali. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny – Katarzyna Dryl – Nerkowska  

powiedziała, że aby wykształcić młode pokolenie to musimy zmienić swoją mentalność. Jako 

inspekcja sanitarna staramy się docierać nie tylko do młodych ludzi, ale również do ich 

rodziców. Nasza praca nie polega jedynie na kontroli, ale też na prewencji- profilaktyce.  

W swoich wielokierunkowych działaniach możemy wyodrębnić typową profilaktykę. 

Promocja zdrowia trafia do młodych ludzi, poprzez realizację różnych programów.  

Przedstawiła informacje na temat diagnozy problemów zdrowotnych dzieci i młodzieży  

w Gminie Olecko – treść w załączeniu do protokołu. 

 

Powiedziała, że media podkreślają szkodliwość sczepień. Twierdząc, że jeżeli ktoś się 

zaszczepi przeciwko grypie, to również na nią zachoruje. Prowadzona jest profilaktyka, która 

ma na celu przekonywanie ludzi do szczepień. Zostały uruchomione rezerwy, dotyczące 

szczepień przeciwko pnemokokus pneumonia. Jest to program ministerialny, który rozpoczął 

się wczoraj i będzie trwał do 20 czerwca br. Nasze województwo otrzymało 9 000 dawek,  

z czego można zaszczepić 4 500 dzieci. Są to szczepionki przeciwko patogenowi, który 

nazywa się dwoinka zapalenia płuc. Chroni ona m.in. przed zakażeniami dolnych i górnych 

dróg oddechowych, zapaleniem płuc, zapaleniem ucha środkowego. Od 2017 roku  

w kalendarzu obowiązkowych szczepień pojawiła się szczepionka przeciwko pnemokokus 

pneumonia i dziecko po urodzeniu jest szczepione za darmo. Wcześniej do tego szczepienia 

kwalifikowane były dzieci z tzw. grup ryzyka. Po podziale nasz powiat otrzymał 110 dawek. 

Powiatowa Inspekcja Sanitarna zrobiła zapotrzebowanie, w którym przedstawiono ilość 

potrzebnych szczepionek, otrzymano 1/3 zapotrzebowania. Pani doktor zadzwoniła wczoraj  

i poinformowała, że brakuje szczepionek. Jako Inspektor Sanitarny nie ma wpływu na decyzje 

Ministra Zdrowia jak te szczepionki są dzielone. Zgłosiła wczoraj do Inspektora 

Wojewódzkiego, że nasz powiat ma za mało szczepionek, a jest zwiększone zapotrzebowanie. 

Otrzymała zapewnienie, że jeżeli niektóre powiaty nie wykorzystają szczepionek to wtedy 

nasz powiat je otrzyma. 

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

powiedziała, że na stronie internetowej Ministerstwa Zdrowia ukazał się komunikat, że jest 

akcja szczepienna. Jest krótki czas do wykorzystania szczepionek. Roczniki, które mogą 

skorzystać z nich to dzieci w wieku 3,4,5 lat. Skoro jest mała ilość szczepionek niepotrzebnie 

wzięto dzieci w wieku 5 lat. Należało przekazać informację, że wystarczą dwa roczniki, aby 

wykorzystać te szczepionki. W ciągu jednego dnia pracownicy wykonali 50 telefonów  

i przekonali rodziców dzieci na szczepienia, pomimo złych informacji w prasie. Następnego 

dnia przekonano kolejnych 30 rodziców. Akcja szczepienna trwa dwa dni. W pierwszej 

transzy otrzymała 15 szczepionek. Na dzień dzisiejszy 12 dzieci jest zaszczepionych. Dostała 

30 szczepionek i przez kolejne dwa dni reszta dzieci zostanie zaszczepiona. Będzie to koniec 

akcji szczepieniowej w Olecku. 
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Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny – Katarzyna Dryl – Nerkowska  

powiedziała, iż pani doktor otrzymała największą liczbę szczepionek.  

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

powiedziała, że jest zły przekaz informacji w sprawie darmowych szczepionek, ponieważ jest 

ich zbyt mała ilość, a rodzice z dziećmi wciąż się zgłaszają. Poddała pod rozwagę, 

wystosowanie pisma do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w sprawie zakupu większej 

ilości szczepionek. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

oznajmił, iż w przedszkolu otrzymał dokument, z którego wynika, że dziecko zostanie za 

darmo zaszczepione. 

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

powiedziała, że nie zostanie ono zaszczepione, ponieważ brakuje szczepionek. Jest to akcja 

informacyjna, która mówi, iż można zaszczepić dziecko, ale nie przewiduje tego, że tych 

szczepionek jest zbyt mało i nie starczy dla wszystkich. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny – Katarzyna Dryl – Nerkowska  

powiedziała, że nie ma wpływu na to, ile szczepionek otrzymujemy. Monitowała wczoraj do 

Wojewódzkiego Inspektora jaka jest sytuacja w Olecku. Poinformowała go, że jest duże 

zapotrzebowanie na szczepionki. W 2016 roku, na kilku spotkaniach, próbowała namówić  

na program profilaktyczny pneumokokowy. Niestety nie udało się to. Informowała wtedy, że 

jest szansa na wyrównanie roczników 2015-2016. Przedstawiła koszt oraz sposób w jaki 

można się zakwalifikować. Oferowała, że za darmo, pomoże napisać wniosek. Proponuje 

pomoc w realizacji programu pneumokokowego, kleszczowego itp. programów 

szczepionkowych. Szczepienie pomaga zlikwidować jednostki chorobowe. Poinformowała, 

że gdyby pani doktor znalazła chętnych rodziców, to ma ona darmową pulę szczepionek 

przeciwko meningokokom. Jeżeli chodzi o zaangażowanie w akacje szczepienne to Pani 

doktor została wyróżniona.  

 

Lekarz rodzinny – dr Ilona Gajewska 

powiedziała, że w przypadku szczepionek na HPV lekarze pracujący w przychodni, nic nie 

wiedzieli na ten temat. Prosi, aby w przypadku otrzymania środków zaprosić ich  

do współpracy. 

 

Komisja zgłosiła następujące wnioski: 

 wystosować pismo do Wojewody Warmińsko – Mazurskiego w sprawie zakupu 

większej ilości szczepionek na pneumokoki. 

 przy organizowaniu jakichkolwiek kampanii szczepiennych w mieście zaprosić do 

współpracy lekarzy rodzinnych z przychodni. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

f) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok 
 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

powiedziała, że zarówno dochody, jak i wydatki budżetu gminy zwiększa się  

ogółem o 216 600,00 zł. Po stronie dochodów: 
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 kwota 231 670,00 zł w wyniku zwiększenia subwencji oświatowej. Minister Finansów 

na podstawie ustawy budżetowej określił wysokość poszczególnych subwencji dla 

samorządów. 

 dotacja celowa z budżetu państwa na zadania w zakresie wychowania przedszkolnego 

zmniejsza się o 15 070,00 zł, jest to kwota zgodna z naliczoną przez Ministerstwo 

Edukacji Narodowej ilością uczniów wychowania przedszkolnego. 

Wydatki:  

 zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym na projekt, z dofinansowaniem unijnym, 

„Budowa boisk i bieżni przy SP Nr 3 w Olecku” wraz z wyposażeniem o 73 639,00 zł. 

Odbył się już przetarg. Całe zadanie obejmuje roboty budowlane oraz zakup 

wyposażenia do pracowni, 

 wprowadza się plan na koszty wychowania przedszkolnego, do oddziału 

przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Bakałarzewie - 461,00 zł, 

  w planie Szkoły Podstawowej im. Marsz. Józefa Piłsudskiego w Gąskach, na 

realizowanym projekcie z PROW W-M pn. „Aktywna Szkoła”, przenosi się plan 

wydatków bieżących w kwocie 57,13 zł z przeznaczeniem na dodatkowe 

wynagrodzenie roczne, 

 wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „Zagospodarowanie skweru przy  

ul. Baczyńskiego” z planem 60 000,00 zł. Planowana jest tam m.in. niwelacja terenu, 

ścieżki, mała architektura, zieleń, 

 zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym „Zagospodarowanie terenu przy  

ul. Kolejowej 36” o 70 000,00 zł - po zmianie będzie to kwota 110 000,00 zł.  

W ramach zadania zostaną przebudowane i poszerzone drogi wewnętrzne, powstaną 

nowe miejsca postojowe oraz nastąpi likwidacja boiska asfaltowego znajdującego się 

na zapleczu, 

 w planie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku, wprowadza się zadanie 

inwestycyjne pn. „Wykonanie systemu informatycznego (strona internetowa MOSiR)”  

z planem 12.500,00 zł. Będzie to moduł umożliwiający rezerwacje obiektów 

sportowych. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Olecko na 2018 rok. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Olecko na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu wyborczym 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski  

poinformował, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania lub uwagi 

do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, jakie są normy przedstawicielskie w okręgach, czy są one porównywalne. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że normy są porównywalne. Oblicza się je w oparciu o liczbę mieszkańców na 

kwartał poprzedzający podjęcie uchwały.  W poszczególnych okręgach przedstawicielstwo 

wygląda następująco:  

 okręg wyborczy Nr 1 – 5,75, czyli 6 mandatów, 
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 okręg wyborczy Nr 2 – 5,28, czyli 5 mandatów, 

 okręg wyborczy Nr 3 – 4,67, czyli 5 mandatów, 

 okręg wyborczy Nr 4 – 5,28, czyli 5 mandatów. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, jaka jest liczba mieszkańców w poszczególnych okręgach. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, że liczba mieszkańców wygląda następująco: 

 okręg wyborczy Nr 1 – 5 844, 

 okręg wyborczy Nr 2 – 5 371, 

 okręg wyborczy Nr 3 – 4 748, 

 okręg wyborczy Nr 4 – 5 365.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, dlaczego liczy się liczbę mieszkańców, a nie liczbę osób uprawnionych do 

głosowania. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że nowa ustawa mówi o gminie powyżej 20 000 mieszkańców, a nie 

wyborców. Liczy się liczbę mieszkańców na koniec kwartału poprzedzającego podjęcie 

uchwały. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału Gminy 

Olecko na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczy. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski  

poinformował, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania lub uwagi 

do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

powiedział, że od 4 lat obowiązywały inne obwody głosowania. Po zmianie ludziom może się 

,,pomieszać”. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że akcja informacyjna będzie przeprowadzona w ten sposób, że oprócz naszej 

strony internetowej, facebooka oraz BIP, pełna informacja o zmianie obwodów ukaże się 

również w biuletynie ,,z oleckiego ratusza” w wydaniu czerwcowym i wrześniowym. Oprócz 

tego komisarz wyborczy będzie zobowiązany do tego, aby na każdym lokalu wyborczym 

umieścić informację, jeżeli był to kiedyś obwód innej komisji, gdzie obecnie mieszkańcy 

mogą głosować. W miejscu, w którym obecnie nie będzie lokalu wyborczego, również musi 

zostać umieszczona informacja o aktualnej siedzibie komisji. 
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Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że również w lokalnej prasie pojawi się odpowiednie ogłoszenie.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

poinformowała, że informacja będzie wywieszona również na wszystkich tablicach 

wyborczych. Dodała, że projekty uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie przez Komisarza 

Wyborczego. Ponad 50% lokali spełnia wymogi dla osób niepełnosprawnych. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału Gminy 

Olecko na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

powiedziała, że wpłynęły dwa wnioski o przyznanie zasiłku z tytułu opieki nad matką  

i ojcem. Została wydana decyzja odmowna w obu przypadkach: z tytułu opieki nad matką, 

ponieważ nie zostało spełnione kryterium dochodowe, natomiast w drugim przypadku, po 

przeprowadzonym wywiadzie środowiskowym, pracownik socjalny stwierdził, że zakres 

sprawowanej opieki jest bardzo mały, ponieważ ojciec nie jest całkowicie zależny od innych 

osób. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, ile osób w Olecku musi zwrócić 500+. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, iż było to zliczane i podane dla gazety olsztyńskiej i taką informację może 

wysłać mailowo. 

 

Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski  

dodał, że informacja ta ukaże się w piątkowym numerze gazety olsztyńskiej. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Olecku, uznając skargę za bezzasadną. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Olecka 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

sołtys sołectwa Zatyki wskazał, że gdyby wiedział przed złożeniem skargi o działaniach, 

które zostały podjęte m.in. o tym, że droga została wytyczona i nie zostanie ona 

zlikwidowana, to by nie składał tej skargi. Zaproponowano mu wycofanie skargi, lecz nie 
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chciał jej wycofać. Był on niedoinformowany. Jako sołtys nie musiał być informowany, 

ponieważ nie był on stroną w postępowaniu. Stronami byli właściciele działek, do których 

przylegała droga i oni zostali poinformowani. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

dodał, że sołtys został poinformowany o tym, że będzie wytyczana droga, jednak geodeta nie 

poinformował go o terminie okazania granic. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka, uznając skargę  

za bezzasadną. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Olecko  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że co roku ten program jest przyjmowany. Jest on opiniowany m.in. z kołami 

łowieckimi, z lekarzem weterynarii. Został on zaopiniowany pozytywnie. Uwzględniono  

w nim wnioski organizacji zajmujących się opieką nad zwierzętami oraz osób prywatnych. 

Nowością jest prowadzenie sterylizacji, w ramach posiadanych środków, wszystkich zwierząt 

nie tylko bezdomnych, ale również tych, które mają właściciele. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

zapytał, czy zostanie wyznaczony lekarz weterynarii. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że do realizacji celów programu są wyznaczone weterynaria Vet-Ol tzw. 

państwowa oraz „Perro § Gato”, jako weterynaria dla malutkich, rasowych psów i kotów. 

Wczoraj na posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki przyszły dwie panie, 

które chciały, aby program rozszerzyć o pewne elementy m.in. stworzenie przechowalni na 

terenie Olecka. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że ustalono, że nie wniosą one uwag do programu i ten program zostanie przyjęty 

w takiej wersji jakiej został uzgodniony.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

dodał, że te wnioski zostaną uwzględnione w następnym roku. 

 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko.  

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski  

poinformował, że wszystkie pisma, które wpływają do biura Rady Miejskiej są przesyłane 

radnym drogą mailową. Zapytał czy są uwagi. 

 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Wolne Wnioski. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła wniosek, aby zastanowić się nad wprowadzeniem gimnastyki korekcyjnej  

w przedszkolach i zwrócić na to uwagę w szkołach. 

 

Komisja podjęła krótką dyskusję na temat zajęć sportowych dla dzieci na basenie. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

prosił by zastanowić się nad funkcjonowaniem klas sportowych w naszych szkołach. 

Ponieważ wynika paradoks, że zajmuje się wysokie miejsca w województwie, ale z drugiej 

strony nie można wystawić reprezentacji. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

powiedział, że młodzież uzdolniona w pływaniu powinna być skupiona w Szkole 

Podstawowej Nr 2, która znajduje się najbliżej hali Lega.  Dlatego, że największe wyniki  

i sukcesy w pływaniu uzyskuje młodzież ze szkół, w której basen jest typowo przy szkole.  

U nas jest cała wyprawa po to, aby dziecko weszło na 30 min do wody.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że są szkoły, które tworzą profile sportowe o takich samych dyscyplinach, robiąc 

tym samym sobie konkurencję. Jest np. koszykówka w Szkole Podstawowej Nr 1 oraz  

w Szkole Podstawowej Nr 2 i dziecko nie wie, gdzie ma chodzić. 

 

Komisja po dyskusji zgłosiła następujący wniosek: 

rozważyć przeorganizowanie klas sportowych w szkołach prowadzonych przez naszą gminę 

tak, aby szkoły nie konkurowały ze sobą. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

powiedział, że mieszkańcy narzekają na czystość w mieście. Należy, więc zadbać  

o przyspieszenie prac, ponieważ w porównaniu z innymi miastami jesteśmy na samym końcu. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że w naszym mieście są 3 strefy: miejskie, które podlegają burmistrzowi, 

powiatowe podlegające staroście oraz wojewódzkie, które podlegają marszałkowi. W tamtym 

tygodniu, podczas walnego zgromadzenia, rozmawiano z prezesem Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej, który poinformował, że wygrał przetarg na utrzymanie dróg 

wojewódzkich, ale jedynie jezdni bez poboczy. Dlatego są nieprzycięte krzaki przy drodze, 

jest nie posprzątane, trawa nie jest skoszona. Marszałek przeznaczył pieniądze jedynie na 

utrzymanie samej jezdni. 
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Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski  

zapytał, kto będzie sprzątał resztę. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że chodniki, gdy przylegają do posesji poszczególnych właścicieli, muszą być 

przez nich utrzymywane. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż droga, która przebiega przy liceum jest drogą wojewódzką i za cały szeroki pas 

odpowiada marszałek. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że na jego osobistą prośbę były przycinane tam krzaki, choć nie należało to do 

obowiązków gminy. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

stwierdził, iż ludzie nie wiedzą, że w mieście są trzy strefy i uważają, iż za wszystko 

odpowiada burmistrz. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że fajną ideą jest, aby robić wymianę dróg z powiatem, czyli drogi gminne na terenach 

wiejskich przekazywać powiatowi natomiast drogi powiatowe w mieście przekazywać 

gminie. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, iż w mieście rozpoczęła się już akcja sprzątania. Zgodnie z otrzymaną informacją 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej posiada jedynie 15 pracowników do takiego typu 

prac. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

poinformował, że na ścieżce pieszo-rowerowej, która przebiega od hali Lega w stronę 

sanatorium (były Hotel Olecko), w kilku miejscach pozapadała się kostka brukowa. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że zostanie to sprawdzone i naprawione. Sprawdzi również, czy nie ma jeszcze 

gwarancji na tę inwestycję. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zgłosił, iż wchodząc na chodnik z tunelu na Placu Wolności, gdzie było robione zaplecze 

ulicy Składowej (teren zielony), po zimie chodnik jest zapadnięty. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że na wiosnę wszystko zostanie zrobione. Kończąc tę inwestycję tak późno 

była  świadomość tego, iż wiosną będzie trzeba to poprawiać w ramach gwarancji. Również 

zostanie odnowione przejście dla pieszych, jak będzie właściwa temperatura. 

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

     

      Protokołowała                             Przewodniczący Komisji        

    Urszula Olszewska                                                     Leszek Olszewski 


